

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB PUAN MARIA CHIN BINTI ABDULLAH
[PETALING JAYA]**

TARIKH : 23 SEPTEMBER 2021 (KHAMIS)

SOALAN

PUAN MARIA CHIN BINTI ABDULLAH [PETALING JAYA] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan langkah-langkah (selain daripada memberi dana/ wang tunai) untuk membantu wanita dan kanak kanak untuk :

- a) mengelakkan peningkatan mendadak isu keganasan domestik dan gangguan seksual atas talian sejak bermulanya *lockdown* dan mengelakkan kehilangan pekerjaan dan sumber kewangan terjejas serta peningkatan beban kerja tidak bergaji seperti menjaga ahli keluarga akibat *lockdown*; dan
- b) apakah tindakan konkrit, selain daripada undang-undang, yang telah/akan diambil untuk memberi sokongan terhadap mangsa gangguan seksual serta pelan/agenda nasional untuk memastikan kes gangguan seksual tidak berulang di masa hadapan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) memandang serius peningkatan panggilan dan aduan berkaitan keganasan rumah tangga serta beberapa pelaporan media massa mengenai kejadian gangguan seksual atas talian. Bagi menangani isu ini, KPWKM telah melaksanakan pelbagai inisiatif seperti berikut :

- a) memperbanyakkan program advokasi berkaitan keganasan rumah tangga dan gangguan seksual;
- b) memperluaskan promosi perkhidmatan Talian Kasih 15999;
- c) menggubal Rang Undang-Undang Anti-Gangguan Seksual;
- d) menawarkan program pembangunan kapasiti untuk meningkatkan kemahiran bagi menjana pendapatan;
- e) menubuhkan Skwad Wanita Anti Jenayah (WAJA) bagi memperkasa komuniti melalui program bimbingan psikososial dan aktiviti dalam komuniti khususnya wanita; dan
- f) memastikan perkhidmatan perlindungan seperti Tempat Selamat serta Perintah Perlindungan Kecemasan (EPO) dapat diakses oleh mangsa.

KPWKM telah menggandakan program advokasi dan hebahan berkaitan keganasan rumah tangga dengan kerjasama badan bukan kerajaan termasuk Sistem Pesanan Ringkas Majlis Keselamatan Negara (MKN) agar mangsa keganasan rumah tangga atau orang awam tampil melaporkan kejadian yang berlaku. Tambahan itu, KPWKM turut sentiasa memastikan perkhidmatan perlindungan seperti Tempat Selamat serta Perintah Perlindungan Kecemasan (EPO) dapat diakses oleh mangsa keganasan rumah tangga bagi menjarakkan mangsa daripada pelaku untuk mengelakkan kejadian tersebut terus berlaku.

SOALAN NO : 44

Selain itu, KPWKM melalui Jabatan Pembangunan Wanita (JPW) giat mengadakan program-program untuk meningkatkan kesedaran masyarakat tentang gangguan seksual supaya dapat mengelakkan perlakuan tersebut daripada terus berleluasa sama ada secara fizikal, visual dan lain-lain bentuk. Dengan norma baharu yang rata-ratanya melibatkan urusan secara dalam talian akan turut mendedahkan pelbagai pihak dengan risiko gangguan seksual secara maya. Pada tahun ini, sehingga Jun 2021, sebanyak 53 program telah dilaksanakan oleh JPW bertujuan untuk memberikan kesedaran mengenai perkara ini dengan penglibatan seramai 11,367 peserta di seluruh negara.

Merujuk kepada perlakuan gangguan seksual, KPWKM turut menekankan aspek dengan izin Tuan Yang di-Pertua "*structural reform*" iaitu melalui proses pengukuhan dan penambahbaikan polisi dan perundangan sedia ada melalui penggubalan suatu akta khusus mengenainya iaitu Rang Undang-Undang Anti-Gangguan Seksual. Perkara ini turut telah dijadikan sebagai salah satu program bagi Teras Memperkasa Wanita di bawah Pelan Strategik Kementerian bagi tahun 2021-2025.

Bagi membantu wanita yang terjejas pendapatan, KPWKM melalui Jabatan Pembangunan Wanita turut bekerjasama dengan pelbagai pihak seperti Kementerian Pembangunan Usahawan dan Koperasi (MEDAC) untuk menawarkan program-program kemahiran khususnya dalam bidang keusahawanan serta menjadi penghubung kepada pelbagai industri melalui karnival kerjaya yang pada masa ini telah melibatkan 5,885 peluang pekerjaan. Selain itu, wanita daripada kategori B40 dan Ibu Tunggal juga berpeluang untuk menjana pendapatan dan menceburi bidang asuhan dan jagaan kerana Institut Sosial Malaysia turut menawarkan Kursus Asuhan dan Didikan Awal Kanak-kanak PERMATA secara percuma. Pada tahun 2020, seramai 180 orang peserta telah mengikuti kursus tersebut manakala 90 orang disasarkan bagi tahun 2021.

Sering kali mangsa keganasan rumah tangga dan gangguan seksual tidak mempunyai keberanian untuk membuat laporan ataupun tidak pasti apakah tindakan terbaik yang perlu diambil mereka.

SOALAN NO : 44

Sehubungan itu, KPWKM telah melipatgandakan usaha mempromosikan perkhidmatan “Talian Kasih 15999”, talian bebas tol yang beroperasi 24 jam sehari dan aplikasi WhatsApp 019-26 15999 bagi membantu khususnya wanita dan kanak-kanak mengemukakan aduan, mendapatkan khidmat nasihat serta mengakses bantuan dan sokongan seperti perkhidmatan psiko-sosial.

Penubuhan Skuad Waja memainkan peranan dalam memberi panduan kepada masyarakat tentang pentingnya usaha menghentikan sebarang bentuk keganasan terhadap wanita. Skuad Waja ini juga akan membantu mereka yang menjadi mangsa untuk merujuk kes kepada pihak yang berwajib dan mendapatkan pertolongan profesional. Program ini dilihat dapat membantu komuniti dalam memberi kesedaran mengenai kepentingan kesihatan mental dan menangani isu-isu jenayah selain menjadikan komuniti lebih berdaya saing serta mampu menjana pendapatan dengan kemahiran yang akan diberikan oleh Skuad Waja dalam komuniti.

Sekian, terima kasih.